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Hoge commissaris te Djakarta (Hirschfeld) aan minister van Buitenlandse Zaken (Stikker), 15 april 1950

Voor Stikker, mede voor Drees en Van Maarseveen, copie voor Van Kleffens.
Nodigde hedenmorgen Cochran voor algemene bespreking welke in mijn ambtswoning

plaats vond. Ik lichtte hem in over laatste ontwikkelingen der Makassaraffaire en over mijn
contact met Hatta en UNCI. Dit was voor Cochran aanleiding om mij in te lichten over contact
dat hij de laatste dagen met Hatta had en waaruit ik afleid dat hij instructies uit Washington heeft
gekregen. Hij heeft 2 besprekingen met Hatta gevoerd en wel op 13 en 14 April. Hij deelde mede
Hatta te hebben gezegd dat hij hoopte dat men moeilijkheden die op het ogenblik in O-
Indonesië bestonden zo soepel mogelijk zou oplossen. Daarbij heeft hij in herinnering gebracht
dat de BFO tijdens de RTC een zeer belangrijke bijdrage heeft geleverd ook om desiderata van
de Republik te verwezenlijken. Daarom meende Cochran dat er alle reden was om tegenover de
Negara's en in het bijzonder O-Indonesië zo soepel mogelijk op te treden. Verder heeft Cochran
gewezen op het stakingsprobleem waarbij hij er de nadruk op legde dat deze stakingen naar
buiten een slechte indruk maken, in het bijzonder ook op US-bezoekers. Men zou van RIS-zijde
niet mogen vergeten dat de Griffin Mission, die op het ogenblik in Djakarta is, daarover
rapporteert. De RIS heeft al 2-tal besprekingen met de Griffin Mission gevoerd. Leden dezer
Missie hebben laten blijken dat zij aan samenwerking tussen Nederland en Indonesië grote
waarde toekennen. Verder deelde Cochran mij mede dat hij ook met Hatta gesproken had over
de buitenlandse politiek van de RIS in het algemeen. Cohran beweerde dat hij zonder instructies
terzake van Washington te hebben ontvangen, verklaard had dat de RIS verstandig zou doen
zich zo min mogelijk bezig te houden met vraagstukken van buitenlandse politiek, en dat het
weinig zin voor de RIS had erg veel tijd te besteden aan conferenties in de Philippijnen of New
Delhi. Belangrijkste voor de RIS zou zijn eerst de eigen zaken te regelen. De RIS zou nog niet
sterk genoeg zijn om op soortgelijke conferenties een rol van betekenis te spelen. Veel
belangrijker zou zijn indien men de binnenlandse veiligheid zo goed mogelijk garandeert omdat
men na komst van Russische en Chinese Ambassades voldoende security maatregelen zou
moeten nemen. Cohran liet zich vrij ongunstig uit over vertegenwoordigers van Philippijnen hier.
Deze mensen deden te druk en te veel aan overdreven luxe, waardoor zij Indonesiërs vooral wat
betreft drukte nogal afschrikten. Als vertegenwoordiger van VS moest hij zich zeker verheugen
over goede relaties tussen RIS en Philippijnen doch hij hoopte dat deze niet teveel slechte
voorbeelden van Philippijnen zouden overnemen. Cohran liet mij tegen einde van bespreking
weten dat hij ingelicht was over indruk die Nederlandse Ambassade te Washington over
ontwikkeling in Indonesië gaf (waarschijnlijk op grond van informatie uit Den Haag). Hij was tot
leedwezen genoodzaakt geweest om Washington laten weten dat hij vond dat men van
Nederlandse zijde situatie vaak overdreef. Ook had hij aan Washington laten weten `laat aan mij
over in welke vorm ik met RIS spreek, want ik wil dit niet doen in vorm van memoranda en
nota's doch door vriendschappelijk overleg met Hatta'. Heb Cochran ook ingelicht over mijn
gesprek met Hatta over waarborgen voor veiligheid der Europeanen in Makassar. Cohran deelde
mij mede dat men van US-zijde aangedrongen had om enige Amerikanen uit Makassar evacueren
doch hij had hiertegen bezwaar gemaakt. Hatta had hem ook verklaard dat RIS geen landing te
Makassar op oog had.

Kenmerk: Hirschfeld 48.
©BuZa, archief BZ, ingekomen codetel. Djakarta 1950
http://resources.huygens.knaw.nl/indonesischebetrekkingen1945-1969/Nederlands-indonesischeBetrekkingen1950-1963/Document/16629


